
باشگاه پرسپولیس با پرونده شکایت جدیدی در فیفا مواجه شده که نشان 
می دهد مدیریت این باشـــگاه به تعهدات مالی شـــان در قبال مهاجم ســـابق 
خود عمل نکرده اند. باشگاه پرسپولیس در نیم فصل گذشته )زمستان( اعلام 
کرد با نبیل باهویی برای جدایی به توافق رسیده اند اما از جزئیات این توافق 
خبر نداد. اما حالا شـــنیده می شـــود که پرســـپولیس به توافقاتش پایبند نبوده 
و از این رو نبیل باهویی با شـــکایت به فیفا خواهان کل پول قراردادش شـــده 
یکن هم  اســـت. دقیقا مشـــابه اتفاقی که درمورد لئاندرو پریرا رخ داد. این باز
برای جدایی از پرسپولیس با این باشگاه توافق کرد اما چون سر موعد پولش 
یافت نکرد با شـــکایت بـــه فیفا خواهان کل پول  یـــادی هم نبود در را کـــه رقـــم ز
قراردادش شـــد و فیفا هم در این پرونده علیه پرســـپولیس رأی داد. به هر حال 
یکنان خارجی  عجیب است که باشگاه پرسپولیس پای تعهداتش در قبال باز
یکنان با شکایت به فیفا  خود نمی ماند و شرایطی را به وجود می آورد که این باز
یکنانی  خواهان کل پول قراردادشـــان شـــوند. نبیل باهویی از آن دســـته از باز
بود که با وجود مخالفت ســـرمربی وقت پرســـپولیس )یحیی گل محمدی( با 
قراردادی یک ساله با رقم 380 هزار دلار به جمع سرخپوشان اضافه شد و به خاطر 
ضعف فنی جایی در ترکیب این تیم نداشت تا اینکه درنهایت اوسمار ویرا 
او را در نیم فصل از تیمش کنار گذاشت. جالب اینکه نیمکت نشینی نبیل 
در پرسپولیس برای این تیم دردسرساز شد و باعث شد یکی از سهمیه های 
خارجی سرخپوشان برای این فصل بسوزد. در این بین مسئولان این باشگاه 
بـــا ارائـــه مدارکی به ایفمارک به دنبـــال این بودند که ثابت کنند نبیل به  خاطر 
ی نکـــرده که نه تنها این ترفند جواب نداد، بلکه باعث شـــد  مصدومیـــت بـــاز
کمیته انضباطی فدراسیون، پرسپولیس را به خاطر نقش داشتن در ارائه مدارک 
جعلـــی بـــه ایفمـــارک به مبلغ یک میلیارد تومان جریمه کند. در این بین نبیل 
باهویی بعد از کنار گذاشـــته شـــدن از پرســـپولیس هنوز نتوانسته تیمی برای 
خود دســـت و پا کند و برای خیلی ها این ســـوال است که پرسپولیس چطور با 

ی امضا کرد. یکن قرارداد 380 هزار دلار این باز

 ارسال نامه برای بازگشت اورونوف
یدو از اینکه اوستون اورونوف بدون در نظر گرفتن توصیه کادر پزشکی  خوان گار
ی ازبکســـتان و ایران به میدان برود حســـابی از او  تیمش حاضر شـــده در باز
کی بوده و بعید است بخواهد به سادگی از کنار این قضیه عبور کند. اگرچه  شا

باشگاه پرسپولیس در این زمینه اعلام کرد اورونوف از سوی مربیانش برای بازی 
یدو این طور فکر نمی کند. در همین  کردن تحت فشار قرار گرفته است اما گار
راستا سرمربی اسپانیایی از مسئولان باشگاهش خواست با ارسال نامه ای به 
ازبک ها خواهان حضور هرچه ســـریع تر اورونوف در تهران شـــوند تا وضعیت 
او به طور دقیق مورد بررســـی قرار گیرد. این کار نیز انجام شـــد و پرســـپولیس با 
ی به  دنبال حضور هرچه ســـریع تر این ســـتاره ازبک در تهران است.  نامه نگار

امشـــب فیفا دی به پایان خواهد رســـید و باید دید اورونوف فردا خودش را 
به تهران می رساند یا تمایل دارد به مانند 
دیگـــر ملی پوشـــان در قطر به جمع 
سرخپوشان ملحق شود. در این بین 

یدو به این دلیل خواستار  گار
حضور ستاره ازبک در 

تهـــران شـــده کـــه 

گر مصدومیتش  وضعیتش از ســـوی کادر پزشـــکی مورد بررســـی قرار گیرد تا ا
تشدید شده باشد در تهران مانده و به درمان خود ادامه دهد. درواقع سرمربی 
اسپانیایی تمایل ندارد اورونوف با پای مصدوم به قطر بیاید و به نوعی خواستار 
ی که محمدحسین  درمان هرچه ســـریع تر او در کلینیک باشـــگاه است. کار
کنعانی زادگان انجام می دهد تا دوره درمانی اش بدون وقفه طی شده و زودتر 

به میادین برگردد. 

 مخالفت با درخواست درویش
یش به دنبال این بود تا رضا خانبان را به جمع مربیان  رضا درو
یدو  پرسپولیس اضافه کند که از قرار معلوم خوان گار
بـــا ایـــن مســـئله مخالفت کرده اســـت. چند 
یدو خواستار کنار  هفته پیش بود که گار
گذاشتن خانبان از کادر تیمش شد از 
این جهت که او حاضر نشده بود 
مسئولیت های یک آنالیزور را 
انجام دهد و مدعی شـــده 

بود که به شرط مربی بودن در کادرفنی مانده است. در همین راستا در این چند 
یادی در پرسپولیس و اطراف این تیم سعی کردند جوی را به وجود  روز افراد ز
کید کرده با  یدو با بازگشت دوباره خانبان موافقت کند که او نیز تا آورند تا گار
ی به مربی دیگری ندارد و در صورتی که  اضافه شدن کریم باقری، کادرش نیاز
ی که اجازه  خانبان بپذیرد آنالیزور باشد باید به این کار بپردازد. البته آنالیزور
ی نیمکت را نداشـــته باشـــد، از این جهت که در حال حاضر 5  نشســـتن رو
گفته نماند  ی نیمکت پرسپولیس خواهند نشست. نا مربی و یک سرمربی رو
یکی از اعضای کادرفنی پرسپولیس نیز مخالف بازگشت خانبان به نیمکت 

این تیم است و گفته می شود در کنار گذاشتن او هم نقش داشته است. 

 اعضای هیئت مدیره در تهران ماندنی شدند
در سفر قبلی پرسپولیس به عربستان برای بازی با الاهلی سه عضو هیئت مدیره 
این باشگاه سرخپوشان را همراهی کردند؛ هرچند هر سه عضو خودشان هم 
می دانستند که احکام اعضای جدید هیئت مدیره باشگاه شان صادر شده 
اما با این حال فرصت را غنیمت شمرده و سفر عربستان را از دست ندادند. 
گویا برای سفر به قطر هم قرار بود یکی دو عضو هیئت مدیره باشگاه این تیم 
را همراهی کنند اما به خاطر جلســـه مجمع باشـــگاه در تهران ماندنی شدند. 
ی  کاروان پرسپولیس عصر روز پنجشنبه راهی قطر خواهد شد و تا قبل از باز
روز دوشـــنبه با الســـد، چهار جلســـه تمرین در دوحه خواهد داشـــت. ضمن 
اینکه مجمع باشگاه پرسپولیس قرار است روز یکشنبه 29 آبان ماه برگزار شود 

و محور اصلی آن گزارش مالی است که باید ارائه شود. 

 تلاش برای شارژ مالی سرخپوشان
ی با السد یا نهایتا تا پایان  باشگاه پرسپولیس به دنبال این است تا قبل از باز
هفته پیش رو 10 درصد از قرارداد اعضای تیمش را پرداخت کند. سرخپوشان 
یافت کرده اند و زمانش رسیده  تا اینجای فصل 20 درصد از قرارداد خود را در
تا پرداختی جدیدی به آنها انجام شـــود. در این راســـتا اخیرا خبرهایی منتشر 
شـــد مبنی بر اینکه بانک صادرات 48 میلیارد تومان به باشـــگاه پرســـپولیس 
پرداخـــت کـــرده اســـت اما گویا بخشـــی از این پـــول باید به بانک شـــهر تعلق 
ی  گر اتفاق خاصی رخ ندهد سرخپوشـــان قبل از باز می گرفت. به هر شـــکل ا
گفته نماند باشـــگاه پرسپولیس در مورد  با الســـد شـــارژ مالی خواهند شـــد. نا
خارجی های خود نیز تا الان به تعهداتش عمل کرده و زمان پرداختی بخش 
دیگری از قرارداد آنها نیز نزدیک اســـت. ضمن اینکه قرار اســـت منزل جدید 
لوکاس ژوائو هم بعد از بازگشت پرسپولیس از قطر در اختیار او قرار داده شود 

تا بتواند خانواده اش را به تهران بیاورد.

رقابت هـــای لیـــگ برتر کاراته ایـــران پس از مدت ها غیبت امروز و فردا با 
برگزاری هفته های پایانی پیگیری خواهد شد تا سرانجام لیگ بی حس 
و حال این رشـــته به نیمه راه برســـد. از طرفی کاراته ایران در ســـالیان اخیر 
حال و روز خوشی نداشته است و در آخرین رویداد قهرمانی آسیا، تیم 
ملی کشـــورمان با کســـب یک مدال طلا، یک نقره و 9 برنز برای اولین بار 
در جایگاه نازل ششم آسیا ایستاد. تیم های پایه کاراته ایران نیز در ابتدای 
هفته جاری درمجموع رقابت های سه رده سنی نوجوانان، جوانان و امید 
در جایگاه دوازدهم جهان قرار گرفتند. احمدصافی سرمربی تیم دانشگاه 
آزاد اسلامی، عضو کمیته فنی فدراسیون کاراته و کسی که سابقه مربیگری 
در کشورهای مختلف را دارد در گفت وگو با »فرهیختگان« درخصوص 

شرایط لیگ و کاراته کشور صحبت کرد که در ادامه می خوانید. 

لیـــگ برتـــر کاراتـــه پـــس از مدتی وقفـــه مجددا با برگـــزاری هفته هـــای پایانی دور 
نخست برگزار خواهد شد. 

به نظر من اسم این دیگر لیگ نیست و یک دورهمی است که چند وقت یک 
بار براساس شرایط نامتعارف ممکن است انجام بشود یا نشود. 

به نظر شما مشکلات لیگ در چه مواردی است؟
لیگ ما ســـه مشـــکل دارد. مشـــکل اول اینکه در خدمت تیم ملی نیست. دوم 
اینکه منافع درست و حسابی برای کسانی که در لیگ سرمایه گذاری می کنند، 
ندارد؛ چون رقابت های آن منظم برگزار نمی شود. مشکل سوم اینکه آنقدر این 
بی برنامگی سنگینی می کند که برخلاف سایر رشته ها هیچ کمک مالی برای 
ورزشـــکارانی که با هزار امید به دنبال اســـتفاده از مهارت های خود هســـتند، 
نمی کند. واقعا این موضوع لیگ ما را بی رمق می کند و در حال حاضر بهترین 
ورزشکاران ما در لیگ حضور ندارند. مهدی خدابخشی و بهمن عسگری تیم 
ندارند و تیم ها نتوانستند سجاد گنج زاده قهرمان المپیک را به خدمت بگیرند. 

همه ما نیز در این موضوع مقصر هستیم. 

به عنوان عضو کمیته فنی فدراسیون کاراته در این خصوص صحبتی در جلسات 
کمیته فنی نداشتید؟

عضو کمیته فنی هم که براساس تعریفی که شده و به آن معترض بودم، فقط 
نقـــش مشـــورتی و نظارتـــی دارد کـــه البته نقـــش نظارتی هم نـــدارد و ما در هیچ 
صحنـــه ای ناظـــر نبودیـــم. کمیته فنـــی ما چند ایـــراد بـــزرگ دارد و چندین بار 
صحبت کردم که پیشکســـوتان اعتقاد داشـــتند همین که کمیته فنی است، 
خوب است. به نظر می رسد بخش مهمی از مشکلات ما خنثی بودن و عدم 
توانایـــی کمیتـــه فنـــی در ارائه نظراتش اســـت کـــه مقصـــر را طباطبایی رئیس 
فدراسیون کاراته نمی دانم. قصد دفاع نیز از طباطبایی ندارم. یک سال پیش 
می خواستم این جمله را بگویم، اما امروز می گویم که طباطبایی در محاصره 
کارآمد اســـت. در کاراته همه دنبال منافع شـــخصی، ســـبکی و هیئتی  افراد نا
رفتند و دیگر هیچ کسی به خود کاراته فکر نمی کند. امروز افتخار می کنیم که 
تکواندو در کره جنوبی قهرمان دو رده ســـنی می شـــود و کاراته با این پتانســـیل 
یک مرتبه بالونش در چین بالا می رود و منفجر می شود. این نشان می دهد ما 

نامتعادل در رفتار و کنترل اختیارات هستیم. 

به عنوان ســـرمربی تیم دانشـــگاه آزاد با این شـــرایط به دنبال چه هدفی در لیگ 
امسال هستید؟

به جان بچه هایم فقط به خاطر تعهد اخلاقی و 20 سال زحمتی که در دانشگاه 
آزاد کشیدم و دانشگاه آزاد برای کاراته سنگ تمام گذاشت و این رشته را جزء 
رشته های اصلی کرد، ادامه می دهم. عدم توانایی فدراسیون کاراته در نظم و 
 انگیزه برای لیگ منضبط حداقل از لحاظ زمان  انگیزه را از بین برده اســـت. 
دانشـــگاه و ســـایر باشـــگاه ها و تیم ملی از این موضوع متضرر شـــدند و همه 
نیز مقصریم و نمی توانم بگویم فقط ســـازمان لیگ و فدراســـیون مقصرند. ما 
ی به هر جهت در مقابل این مسائل فقط گفتیم عیبی ندارد.  هم به نوعی بار
یخت، ارتقای درجه اعضای  عیب ندارد ســـاختار مربی تیم ملی ما را برهم ر
یخت و امروز ما ســـر قبری  تیم ملی، محاســـبات و شـــرایط قهرمانان را برهم ر

یم.  هستیم که جنازه ای در آن نیست و  انگیزه ای ندار

با این شرایط به نظر شما دانشگاه آزاد سال آینده در لیگ تیمداری خواهد کرد؟
گر بیاید فقط به احترام زحمتی است که سالیان سال در این رشته کشیده  ا
ی کند فقـــط باید به احترام  گـــر بخواهد تیمدار و خـــون جگر خورده اســـت. ا
خـــودش بیایـــد و نه به احترام ســـازمان لیگ و کاراته. دانشـــگاه پرافتخارترین 
تیم لیگ کاراته اســـت و قهرمان باشـــگاه های آســـیا شـــده اســـت. 60 درصد 
اعضای تیم ملی از دانشـــگاه آزاد انتخاب شـــدند. وقتی ســـجاد گنج زاده در 
المپیک توکیو قهرمان شد عضو دانشگاه آزاد اسلامی بود و 90 درصد سابقه 
ی سرمربی تیم ملی  ذبیح الله پورشیب با دانشگاه آزاد بوده است. شهرام هرو
استارتش با دانشگاه آزاد بوده است و خیلی از کسانی که امروز در کاراته سری 
بالا می گیرند به خاطر فضایی بوده اســـت که دانشـــگاه برای مطرح شدن آنها 
فراهم کرده است. دانشگاه آزاد مثل استاد تمام عیاری است که نفس نفس زنان 

دوست دارد دوباره اتفاقی بیفتد، اما خیلی سخت است. 

به عنـــوان مربـــی که در ســـطح بین المللی کار کرده اید دلایـــل افول کاراته ایران را 
در چه می بینید؟

مثلث کاراته شـــامل فدراســـیون، کادرفنی و ورزشـــکاران مثلث مخربی شده 
است. اضلاع این مثلث نتوانستند جایگاهی که باید داشته باشند را کنترل 
کننـــد و همـــه نیز تقصیر را گردن دیگری می اندازند. هیچ کدام از ســـاختار ما 
از فدراســـیون، مربی و ورزشـــکار 100 نیســـت و به نوعی همه در این اتفاقات 
مقصرند و مقصر نیستند. طباطبایی مدیری با سوابق مشخص است که به 
کاراته آمده است. کیکاوس سعیدی، نایب رئیس فدراسیون با بالاترین تجربه 
در ســـطح کمیته ملی المپیک حضور دارد. مربیان ما نیز باتجربه هســـتند و 
یم، اما انگار ساختار ما دچار ویروس شده است.  ورزشکاران خوبی نیز دار

کاراته با همین اضلاع در سالیان منتهی به المپیک توکیو نتایج و دستاوردهای 
درخشـــانی داشـــت کـــه به خاطر حضـــور در رویدادهای مختلـــف و لیگ های 
جهانی بود، اما با پایان المپیک، عدم پیروی از قواعد کاراته دنیا و عدم حضور 

در لیگ های جهانی نتایج ضعیف ما نیز آغاز شد. 
ی لیگ هـــای داخلی منظم  چـــرا مـــا غیبـــت در لیگ های جهانی را بـــا برگزار
جبران نکردیم؟ این وظیفه فدراســـیون، مربی و حتی ورزشـــکاران اســـت که 
چنین خواســـته ای داشـــته باشند. رئیس سازمان تیم های ملی مدت ها زمان 
را بـــرای انتخـــاب کادر و نفراتـــش از دســـت داد و درنهایت نیـــز همان نفراتی 
ی  ی را بـــرای برگزار کـــه مدنظـــرش بـــود را انتخـــاب کرد و مـــا زمان های بســـیار
مســـابقات از دســـت دادیم. باز هم می گویم همه ما مقصریم و خود من شـــاید 

باید درخصوص این لیگ بیشـــتر صحبت می کردم. معادلات و نقش ما در 
ی سســـت و گسســـته بود که مربی ترس حفظ  جایگاه هایی که بودیم به قدر
جایگاهش را داشـــت و ورزشـــکار نیز ناامید از اعزام بوده اســـت و فدراسیون 
یاد بود. همه اینها دســـت به  یاد و معترضانی ز نیـــز بـــا جیـــب خالی و بدهی ز
هم دست دادند تا کاراته ایران مثل یک آدمی که در ابتدا تب کمی دارد اما 

گهان به تب 40 درجه می رسد، شود.  نا

بـــه نظـــر می رســـد فدراســـیون از همان دو مدال کسب شـــده در رده ســـنی امید 
یع مدال ها به  بانوان نیز خوشحال است و برای اولین بار با تفکیک جدول توز
دنبال دستاورد سازی و اعلام نایب قهرمانی در بخش بانوان امید جهان است. 

درحالی که چنین جداولی اصلا وجود ندارد. 
این در همه رشـــته ها پیش آمده و حتی در ووشـــو نیز اتفاق افتاده اســـت، اما 
گر بخواهیم واقعیت را بپذیریم طباطبایی برای اعزام به مسابقات قهرمانی  ا
جهـــان رده پایـــه کیفی گرایـــی کـــرد و نفرات مـــدال آور قهرمانی آســـیا را به این 
مســـابقات اعزام کرد، اما باید ببینیم چه اتفاقاتی افتاده اســـت که مدال های 
خوشـــرنگ آســـیایی در فیلیپین به این نتایج در ایتالیا تبدیل می شود. دلیل 
آن نیز این است که اطلاعات دقیقی درخصوص مسابقات فیلیپین ندادیم 
و نگفتیم چه کســـانی بودند و چه کســـانی نبودند و چه اتفاقاتی افتاد. نتایج 
نشـــان داد که ویروس کار خود را کرده اســـت و حالا باید ببینیم دلیل نتایج 

فنی یا تدارکاتی است. 

در کشـــور ما در زمان نتیجه گیری کمترین نقش برای مربی اســـت، اما در مواقع 
شکســـت مربی بیشـــترین نقش را دارد. در حال حاضر نیز بسیاری بدون اینکه 
در نظر بگیرند چه امکاناتی برای شـــهرام هروی، ســـرمربی تیم ملی فراهم شـــده 
از نیاز به تغییرات در تیم ملی صحبت می کنند. به نظر شـــما مشـــکلات کاراته 

و عدم نتیجه گیری فقط شهرام هروی است؟
ی تجارب و افتخارات بسیار ارزنده ای دارد. شاید منطقی بود بعد  شهرام هرو
از نتایج درخشـــان و با مدال طلای المپیک با دنیای مربیگری خداحافظی 
کند تا قدر زحمات و تلاش های او را می دانستند، اما شرایطی ایجاد شد که 
بـــا تیـــم ملی ماند، اما این کاراته به خاطـــر دلایلی که صحبت کردیم ضعیف 
شـــد و حملـــه بـــه طرف او صورت گرفت. با ایـــن حال حالا می بینیم تیم های 
پایه که یک ماه پیش در آسیا نتایج خیلی خوبی گرفتند در کمترین فاصله 
که  بـــا ســـر زمین خوردند. عده ای خودشـــان منتقد بودنـــد و حالا ماندند؛ چرا
، فدراســـیون و مربی در  کائنات جواب همه چیز را می دهد. مثلث ورزشـــکار
نتایـــج نقـــش دارند و فقط جایی این نقش ها بالا و پایین می شـــود، اما اینکه 

بگویم فقط یک عامل مقصر است، اشتباه است. 

برخی از کارشناسان اعتقاد دارند علاوه بر تمام عواملی که اشاره کردید، دانش 
مربیان ما نیز با تغییرات کاراته دنیا پیش نرفته است؟

یداد مهـــم بعد از المپیک توکیو شـــرکت نکردیم  وقتـــی مـــا در چندین رو
یادی  یکنان ز این اتفاقات طبیعی است. همان طور که در آن مقاطع باز
یم.  در رنکینـــگ دنیا داشـــتیم، اما در حال حاضـــر تعداد معدودی دار

ما نتوانســـتیم آن پیشـــرفتی که داشـــتیم را با پیوســـتگی در برنامه های 
فدراســـیون جهانـــی ادامـــه بدهیـــم. شـــروع غیبـــت مـــا از مســـابقات 

یکنان ما رفته رفته  جهانی امارات و بعد لیگ های جهانی بود و باز
یکنان ما را ندیدند  اعتمادبه نفس خود را از دست دادند، داوران باز

یکنان ما نیز کمرنگ شـــدند. یک جلســـه غیبت  و مربیان و باز

گاهی نداشـــتن از آن جلســـه اســـت و ما چندین  در یک تشـــکیلات باعث آ
یداد مهم را از دســـت دادیم و فاصله گرفتیم. البته در قهرمانی آســـیا چین  رو
بدشانســـی هایی نیـــز نصیـــب کاراته ایران شـــد. طلا در دســـت دهقان زاده، 
خدابخشی و کومیته تیمی بود. نتیجه گیری در آن مسابقات می توانست نقطه 
عطفی برای بلند شدن یا زمین خوردن کاراته ایران باشد. خیلی ها می گویند 
کاراته ایران سه، چهار سال از کاراته دنیا عقب است، اما من اعتقاد دارم ما 
شـــش ماه از کاراته دنیا عقب هســـتیم. این شـــش ماه نیز نظم و قاطعیت در 
یدادهاســـت. نظم یعنی مرتب در  برخورد با مســـائل مختلف و حضور در رو
، جا و غذای  برنامه های جهانی حضور داشـــته باشـــیم، اردوهای ما ســـاختار
مناســـب داشـــته باشـــد. انتخابی ها دســـت مربیان را بســـته است و مشکل 
این اســـت که شـــخصی، سبکی و استانی در انتخابی فکر می کنیم. مجمع 
فدراســـیون کاراته نیز یک بار جمع نشـــد تا طباطبایی را راهنمایی کرده یا از 
او توضیحـــی بخواهـــد. همه چیز دست به دســـت هم داد تـــا کاراته از اقتدار و 
پیشرفتی که زبانزد بود و سه دوره فاتح مطلق تاتامی جهانی بود پایین بیفتد. 
این نیز طبیعی است که کاراته نیز مانند تکواندو و جودو دوران افولی را طی 
ی عـــادت کرده ایم و این  کنـــد. امیـــدوارم بـــه باخت عادت نکنیـــم که مقدار

کمی نگران کننده است. 

گاریدو خواستار حضور اورونوف در تهران

باهویی از پرسپولیس به فیفا شکایت کرد

سرمربی تیم کاراته دانشگاه آزاد در گفت وگو با »فرهیختگان«: این لیگ نیست، دورهمی است

کارآمد است طباطبایی در محاصره افراد نا
 ساختار کاراته دچار ویروس شده است                               اعتقاد دارم 6 ماه از کاراته دنیا عقبیم
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